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Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Varga Mihály nemzetgazdasági miniszterne k

„Ellensége-e a Fidesz-kormány a szociális szövetkezeteknek?”. címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

2016 decemberében Ön volt az el ő terjesztője a T/12732. számú törvényjavaslatnak az egye s
foglalkoztatási tárgyú törvények módosításáról, amely előírta, hogy "A szociáli s
szövetkezetnek a természetes személy tagjain kívül legalább egy helyi önkormányzat vag y
nemzetiségi önkormányzat, illetve ezek jogi személyiségű társulása, vagy jogszabályban
meghatározott karitatív tevékenységet ellátó közhasznú jogállású szervezet tagjának kel l
lennie." A törvénymódosítás indoklása szerint az ok az ellenőrzés fontossága,- a visszaélések
megelőzése volt .

A Szociális Szövetkezetek Országos Szövetsége felmérést készített 2017 szeptemberébe n
azzal a szándékkal, hogy pontos képet tudjon adni a törvény teljesülésérő l .

A reprezentatív felmérés alapján megállapítható, hogy a törvénynek a 2017 . december 31-i
határidőig csak a bejegyzett szociális szövetkezetek 5%-a tud megfelelni, a 47%-a az t
válaszolta, hogy nem felel meg a törvénynek – megsz űnik, átalakul, nem tesz lépést a
megfelelés érdekében. A szociális szövetkezetek- fennmaradó 48%-ából a fele tud megfeleln i
a :hátra lévő időben a törvényi előírásnak.



A szociális szövetkezetek közül várhatóan 1008 (38%) maradó fenn (benne a BM 26 3
szövetkezete) és feltételezhetően 1673 (62%) szociális szövetkezet fog megsz űnni . A szociális
szövetkezet tevékenységében résztvevő állományi létszám 5251 fő várhatóan 3255 főre fog
csökkenni, mintegy 2000 szociálisan rászoruló ember veszíti el ezáltal a munkáját .

A Szociális Szövetkezetek Országos Szövetsége tudomásom szerint megküldte Önnek a
felmérés eredményeit . Amennyiben ez mégsem jutott el Önhöz, szívesen rendelkezésére
bocsátom .

Kérem tájékoztatását az alábbi kérdésekben :

1.) A kormány szándékában áll-e a szociális szövetkezetek közel kétharmadát
megszűnésre kényszeríteni ?

2.) A szociális szövetkezetek bels ő ellenőrzését csak az önkormányzato k
közbeiktatásával lehet-e hatékonyan megtenni a kormány szerint ?

3.) Miért nem csak a visszaéléseket konkrétan elkövet ő szervezetekkel szemben jár e l
az állam és miért feltételezi minden működő szociális szövetkezetről azt, hogy
csal?

4.) Mi a miniszter úr álláspontja a szociális szövetkezetek működéséről, általános
állapotukról? Szolgálni fogja-e a hosszú távú gazdasági fenntarthatóságukat az Ö n
által bényújtott törvénymódosítás ?

Megtisztelő válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2017 . november 17 .
Tisztelettel :

Sallai k. Benedek
LMP
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